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عضو هیأت مدیره انجمن داروسازان تهران: 

۵۳ قلم دارو کم داریم
ایسنا| به دنبال طولانی شــدن پرداخت نشدن 
مطالبات داروخانه ها و برخی مشکلات ایجاد شده 
در زمینه نحوه تأمین دارو، عضو هیأت مدیره انجمن 
داروســازان تهران در این باره توضیحاتی داد. او در 
این باره گفــت: »طبق آخریــن گزارش ها ۵۳ قلم 
داروی اساسی در کشور دچار کمبود شده اند و باید 
توجه کرد که ادامه این روند و عدم تزریق منابع مالی 
پایدار به بخش دارویی کشور باعث می شود با وضع 

مشابه دوره قبلی مواجه شویم.« 
حســام الدین شــریف نیا دربــاره آخرین وضع 
پرداخت مطالبــات داروخانه ها گفت: »طبق قانون 
بودجه  ســال ۱۳۹۰، ســازمان های بیمه گر باید تا 
دو هفته بعد از اعلام بدهی و ارایه اســناد از ســوی 
داروخانه ها چــه در بخش دولتــی و چه در بخش 
خصوصی، ۶۰ درصد مطالبات داروخانه ها و تا سه ماه 

کل مطالبات آنها را پرداخت کنند.« 
او با بیان این که متاســفانه این قانون چه پیش از 
طرح تحول سلامت و چه بعد از اجرای آن هیچگاه 
به درستی اجرا نشده است، ادامه داد: »در حال  حاضر 
داروخانه های سرپایی که عمدتا داروخانه های مربوط 
به بخش خصوصی هستند، عمق مطالبات شان به 
فروردین امسال و اسفند  سال گذشته بازمی گردد 
و نزدیک هفت ماه تأخیر در پرداخت مطالبات شان 
وجود دارد.« شریف نیا با بیان این که این وضع درباره 
بیمارستان ها و داروخانه های بخش دولتی بسیار بدتر 
است، گفت: »به طوری که میزان مطالبات این بخش 
به بیش از یک سال رسیده است؛ البته باید توجه کرد 
که این موضوع به همین جا خلاصه نمی شود، بلکه به 
همان میزان که داروخانه ها از بیمه ها طلبکارند، به 
شرکت های پخش دارویی و تجهیزات پزشکی نیز 
بدهی دارند؛ به طوری که میزان طلب شرکت های 
پخش دارویی از داروخانه های بخش دولتی نزدیک 

به ۴۵۰۰ میلیارد تومان است.« 
عضو هیأت مدیره انجمن داروسازان تهران با بیان 
این که این موضوع باعث شده که کل زنجیره تأمین 
دارو دچار مشــکلات اساسی شــود، ادامه داد: »به 
طوری که در حال  حاضر شرکت های پخش توانایی 
تأمین داروی داروخانه ها را چه در بخش خصوصی 
و چه در بخــش دولتی ندارند؛ زیرا ماه هاســت که 
شرکت های پخش پول شان را از داروخانه ها دریافت 
نکرده اند و به تبع آن مطالبات شرکت های واردات 
دارو و شــرکت های تولیدی هم داده نشده است و 
کل زنجیره تأمین دارو بشدت مختل شده تا جایی 
که اکنون شاهدیم بسیاری از داروها به سختی تأمین 
می شود و شــرکت های تولیدکننده به دلیل ضرر 
مالی که می دهند، تولید بسیاری از داروهایشان را 
متوقف کرده اند. حتی شرکت های تولیدی دارو، به 
دلیل مشکلات شان در تأمین منابع مالی نمی توانند 
مواد اولیه و ملزومات لازم را برای تولید دارویشــان 

خریداری کنند.« 
شــریف نیا گفت: »پیش از اجــرای طرح تحول 
نظام سلامت همیشه مشــکل پرداخت مطالبات 
سازمان های بیمه گر به داروخانه ها وجود داشت؛ اما 
آن شرایط با امروز یک تفاوت اساسی دارد. به  عنوان 
مثال پیش از اجرای طرح تحول ســلامت، برخی 
خدمات حمایتی وزارت بهداشت مانند عدم خروج 
بیمار از بیمارســتان برای تهیه دارو و لوازم پزشکی 
وجود نداشت و متاسفانه بیماران مجبور می شدند 
برای تهیه دارو و ملزومات پزشــکی مورد نیازشان 
به خارج از بیمارستان مراجعه کنند. بر این اساس 
بیماران بــرای دریافت دارو، پــول می پرداختند و 
این موضوع به ایجاد یــک گردش مالی واقعی برای 

داروخانه ها و شرکت های پخش منجر می شد.« 
عضو هیأت مدیره انجمن اقتصاد و مدیریت دارویی 
ایران ادامــه داد: »این در حالی اســت که با اجرای 
طرح تحول نظام سلامت، قانون صراحتا اعلام کرد 
که داروخانه های بیمارســتانی موظفند داروهای 
بیماران را حتما در داخل بیمارستان تحویل دهند 
و فقط ۱۰ درصد پول دارو و تجهیزات پزشــکی را از 
بیمار دریافت می کنند؛ در نتیجه باقی پول به  عنوان 
مطالبات بیمه ای داروخانه ها می ماند. بر این اساس 
از آنجا که طرح تحول سلامت هم مقداری افزایش 
مصرف دارو را به دنبال داشــت، حجم بدهی ها بالا 
رفته است. بنابراین تفاوتی که این دوره با دوره مشابه 
قبل از طرح تحول دارد، همین است که ارقام بزرگتر 
شدند و صنعت دارویی کشور به دلیل کمبود منابع 

مالی بشدت دچار مشکل شده است.« 

رییس شورای شهر تهران: 

 شورای شهر ممنوع التصویری
 نجفی را بررسی می کند

ایلنا| رئیس شــورای شــهر تهران می گوید که 
اخبار شورا در صداوسیما به طور کامل پوشش داده 
نمی شود. او دراین باره گفت: »این درحالی است که 
شوخی های اعضا در جلسات شورای شهر به درستی 

در رسانه ملی منعکس می شود.« 
محسن  هاشمی رفسنجانی از تشکیل کمیته ای 
برای بررسی شائبه ممنوع التصویری شهردار تهران 
در رسانه ملی هم خبر داد: »کمیته ای برای بررسی 
دقیق این موضوع تشکیل شده است تا به طور دقیق 
بازتاب سخنان شهردار بررسی شــود.« او ادامه داد: 
»اگر بازتاب سخنان شهردار در رسانه ملی به درستی 
صورت نگرفته باشد، رئیس ســازمان صداوسیما 
را برای ادای توضیحات به شــورای شــهر دعوت 
می کنیم.« رئیس شورای شهر تهران در ادامه گفت 
که اخبار شورا در صداوسیما پوشش داده می شود، 
اما نه  به صورت کامل. هاشــمی ادامه داد: »به طور 
مثال شوخی های اعضا در جلسات شورای شهر در 
صداوسیما به درستی منعکس می شود، اما در سایر 

موضوعات این کار به طور کامل صورت نمی گیرد.« 

خبر

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش وپرورش: 

 ۱۲۰ هزار دانش آموز 
پس از دیپلم به دنبال شغل می روند

تســنیم| از تعداد ۵۵۰ هــزار دانش آموز 
شــاخه نظــری ۱۲۰ هــزار نفــر وارد دوره 
پیش دانشــگاهی نشــده و از نظام آموزشی 

خارج می شوند. 
معاون آمــوزش متوســطه وزارت آموزش 
 وپرورش با بیــان این موضــوع گفت: »طبق 
آمارهای رســمی ســالانه یک میلیون نفر از 
دانشگاه ها فارغ التحصیل شــده و جویای کار 
هســتند و اگر به این تعــداد فارغ التحصیلان 
هنرســتان ها را اضافه کنیــم، جمعیت تحت 
پوشــش بــه یک میلیــون و ۴۰۰ هــزار نفر 
می رســد، درحالی که ظرفیت اشتغال کشور 

حدود 7۰۰ هزار نفر است.« 
او ادامــه داد: »بیش از ۶۳ درصد شــاغلان 
کشــور دارای مدرک دیپلم و پیش دانشگاهی 
هستند و با این نگاه می توان گفت، افرادی که 
پس از دوران مدرسه به سمت شغل می روند، 
در کســب موقعیت شــغلی موفق تر هستند. 
در ســاختار فعلی،  سال ســوم دبیرستان در 
شــاخه نظری ۵۵۰ هزار دانش آمــوز داریم و 
هدفگذاری شده اســت این تعداد به آموزش 
عالی بروند و با مدرک کارشناسی و بالاتر وارد 

بازار کار شوند.« 
معاون آموزش متوســطه گفت: »از تعداد 
۵۵۰ هــزار نفــر ۱۲۰ هــزار نفــر وارد دوره 
پیش دانشــگاهی نشــده و از نظام آموزشی 
خارج می شــوند، این افراد احتمــالا به دنبال 
کسب شغل هســتند و براین اســاس باید به 
آموزش های مهارتی در آموز ش وپرورش بیش 
از گذشــته توجه کنیم. ۶۰ درصد افرادی که 
برای کســب یک مهارت مراجعــه می کنند، 
دارای مدرک کارشناسی و بالاتر هستند و این 
حکایت دارد که ســرمایه گذاری برای اعطای 
مدرک کارشناســی به افراد منجر به اشتغال 

نمی شود.« 
زرافشــان ادامه داد: »ورودی فعلی پایه اول 
دبســتان با ورودی ۱۲ ســال قبل که امسال 
فار غ التحصیل شدند، متفاوت است و جمعیت 
دانش آمــوزان از ۱8 میلیون بــه ۱۳ میلیون 
رسیده  است. در شرایط فعلی نظام آموزشی ما 
در پایه سوم دبیرستان به دانش آموزان دیپلم 
می دهد و در شاخه فنی وحرفه ای و کارودانش 
هدفگذاری این اســت که افراد با اخذ دیپلم یا 
مدرک کاردانی مستقیم وارد بازار کار شوند.«

معاون آمــوزش متوســطه وزارت آموزش 
 وپرورش گفــت: »۶۰۰ هــزار فارغ التحصیل 
پیش دانشــگاهی داریم که داوطلب شــرکت 
در کنکــور هســتند، درحالی  کــه جمعیت 
دانش آموزی ما که در  سال ســوم دبیرستان 
هســتند، حدود ۹۰۰ هــزار نفرنــد؛ دو گروه 
فارغ التحصیــل از مــدارس داریــم که گروه 
نخســت پس از پیش دانشــگاهی در کنکور 
سراسری شــرکت می کنند و گروه دوم با اخذ 
مدرک دیپلم در آزمون های کاردانی شــرکت 

می کنند یا وارد بازار کار می شوند.« 
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شهروند|  امضای تفاهمنامه همکاری بین سازمان 
محیط زیســت و مناطق آزاد، بهانــه صحبت کردن از 
رنج محیط زیست کشور شد و دســت خالی سازمانی 
که حفاظــت از آن را به عهــده دارد. رئیس ســازمان 
محیط زیست صبح دیروز درحالی  که از تعیین تکلیف 
محیط زیســت مناطق آزاد سخن می گفت، مشکلات 
محیط زیســت ایران را به حرف هایی ضمیمه کرد: به 
تاراج بــردن حق آبه تالاب ها، خشــکیدن جنگل های 
زاگرس، وجود ۱۲۰ میلیون واحد دامی در عین کم آبی، 
بازدارنده نبودن مصوبات محیط زیست و مسائل بسیار 
دیگر. عیسی کلانتری، رئیس سازمان محیط زیست و 
معاون رئیس جمهوری که مدتی پیش در زمان واگذاری 
پارک پردیسان به شهرداری تهران از بی پولی سازمان 
متبوعش گفته بود، این بار به طریق دیگری از نداری این 
سازمان گفت: »این سازمان مستضعف است و کل بودجه 
آن کمتر از بودجه دو منطقه آزاد کشــور است.« دفعه 
پیش کلانتری به دلیل آنچه نداشتن بودجه اعلام کرده 
بود، بزرگترین پارک تهران را به شهرداری واگذار کرد و 
با این اقدام نگرانی کارشناسان محیط زیست نسبت به 
از بین رفتن گونه های پردیسان بیشتر شد. این بار اما او 
از بی پولی و کمبود نیروی ســازمانش حرف زد و اعلام 
کرد: »همه طرح هایی که در مناطق آزاد اجرا می شوند، 
باید مطالعات زیست محیطی داشته باشند.« در هرحال 
مدتی است سخنان رئیس سازمان محیط زیست پر از 
طرح دغدغه هایی است که این سازمان به تنهایی از پس 

آن  برنمی آید.
معاون رئیس جمهوری در مراسم امضای تفاهمنامه 
همــکاری دبیرخانه شــورایعالی مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصادی و ســازمان حفاظت محیط زیســت که در 
دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد برگزار شد، گفت: »با 
این تفاهمنامه تکلیف مناطق آزاد از لحاظ محیط زیستی 
مشــخص می شــود.« به گفته او، درحالــی  که نبود 
شفافیت در مسائل زیســت محیطی مشکلاتی را برای 
محیط زیســت مناطق آزاد ایجاد کرده است و در این 
شــرایط هم حوزه اقتصاد و هم حوزه محیط زیست و 

درنهایت کل کشور متضرر می شود.
کلانتری بــا یــادآوری این کــه زمانــی مصوبات 
محیط زیست بازدارنده بود، از شرایط حال حاضر گفت: 
»اکنون باید به تعادل در حوزه محیط زیســت با کمک 
کل جامعه دست یابیم، بنابراین از تمامی دستگاه های 
اجرایی، استانداران و ســمن ها دعوت می کنیم که در 

حفظ و حراست از محیط زیست تلاش کنند.«
او با بیان این مطالب و این که این ســازمان نمی تواند 
به تنهایی محیط زیســت کشــور را حفظ و حراست 
کند، ادامه داد: »نیــاز داریم به جای ۲7۰۰ محیط بان، 
8۰ میلیون محیط بان داشته باشیم. باید چه خانواده ها و 
چه بزرگترین تشکل های شهری و روستایی برای حفظ 
محیط زیست تلاش کنند. برای این کار به بازنگری در 

تفکرات نیاز داریم.«
همه رنج های محیط زیست

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با این مقدمه 
سپس از مشکلات محیط زیســت سرزمین مان گفت: 
»دریاچه ارومیه نمونه کوچکــی از دغدغه های حوزه 

محیط زیست کشور اســت. به دلیل ندادن سهمیه آن 
به این وضع دچار شــده است. بدیهی است که آب، پایه 
اصلی محیط زیست را تشکیل می دهد و پایداری هوا، 
خاک، ذخایر ژنتیک و پوشــش گیاهی به آب وابسته 
 اســت و بدون آب نمی توان هوای سالم و ذخایر ژنتیک

 قوی داشت.«
به  گفته کلانتری نیمی از گردوغبار استان خوزستان 
منشــأ داخلی دارد که خشک شدن تالاب ها در تشدید 
گردوغبارهای این اســتان اثرگذار بوده اســت. افزون 
بر این، در شرایط فعلی اســتان های کرمان، خراسان، 
چهارمحال وبختیاری و سیستان وبلوچستان به دلیل 
خشک شــدن تالاب ها از گردوغبار رنج می برند، چون 

سهمیه و حق آبه این تالاب ها به تاراج برده شده است.
او اینها را گفت و اضافه کرد: »8۰ میلیون ایرانی باید 
در مدیریت پسماند، صرفه جویی در مصرف آب و انرژی، 
حفاظت از خاک، پوشش گیاهی و وحوش تلاش کنند.«

اینکــه »جنگل هــای زاگــرس بشــدت درحال 
خشک شدن و از بین رفتن هستند«، مسأله دیگر مورد 
اشاره رئیس سازمان حفاظت محیط زیست بود. به گفته 
او، بر اثر فشار دام پوشش گیاهی بستر جنگل ها از بین 
رفته، در نتیجه پوشش خاک نابود شده و نفوذ آب باران 
در مناطق جنگلی کاهش یافته است. این درحالی است 
که ۱۵ سال اســت که جنگل های زاگرس با این وضع 
مواجه  هستند: »در چنین شرایطی که جنگل ها ضعیف 
شده اند، با کوچکترین آفت از بین می روند و حتی دچار 
آتش سوزی می شوند. اینها ذخایری است که مردم باید 

آنها را حفظ و حراست کنند.«
از ســوی دیگر، کلانتری بــا انتقــاد از روند افزایش 
واحدهای دامی در کشور گفت: »در  سال ۶۱، ۶۵ میلیون 
واحد دامی در کشور وجود داشت که در همان موقع نیز 
خارج از ظرفیت مراتع بود. این درحالیست که در همان 
مقطع میانگین بارش کشور به ۲۵۰میلیمتر می رسید. 
در شــرایط حاضر که میانگین بارش کشــور به ۲۰۳ 
میلیمتر کاهش یافته، ۱۲۰ میلیون واحد دامی داریم. 
این تعداد دام چه بلایی بر ســر محیط زیســت کشور 

می آورد؟«
 طرح های توسعه ای مناطق آزاد 

مشمول مطالعات زیست محیطی است
رئیس سازمان حفاظت محیط زیســت در ادامه این 
اظهارات، ابراز امیدواری کرد که تفاهمنامه بین سازمان 
حفاظت محیط زیست و شورایعالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی منجر به بهبود وضع محیط زیست مناطق آزاد 

شود و محیط زیست این مناطق از بلاتکلیفی درآید.
به  گفته او، مناطق آزاد جدا از سرزمین ایران نیستند 
و قوانین محیط زیستی شامل این مناطق نیز می شود. 
معاون رئیس جمهوری با بیان این که گاهی ارایه نتیجه 
ارزیابی زیست محیطی طرح های توســعه ای از سوی 
سازمان حفاظت محیط زیست مدت ها طول می کشد، 
خبر تازه ای داد. او گفت که قرار است طرح های توسعه ای 
ســرعت بگیرد: »بعضی طرح ها بعد از پنج سال هنوز از 
سازمان حفاظت محیط زیســت جواب نگرفته اند. در 
شــرایط حاضر براســاس اعلام معاونت محیط زیست 
طبیعی ســازمان، ۳۴۳ طرح توســعه ای هنوز پاسخ 
محیط زیســت را نگرفته اند که نیمــی از آنها بیش از 
سه ســال اســت که در انتظار نتیجه ارزیابی سازمان 

حفاظت محیط زیست هستند.«
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به این که 
فقر انسانی در این سازمان باعث چنین وضعیتی شده 
است، ادامه داد: »برای این منظور سعی داریم از مشاوران 
مورد تأیید سازمان و دانشگاه ها استفاده کنیم. قرار است 
هیچ طرحی بیش از ســه ماه در سازمان محیط زیست 
باقی نماند. همچنین تا پایان  سال ۹۶ تمامی طرح هایی 
که در انتظار ارزیابی محیط زیســت هســتند، تعیین 
تکلیف خواهند شــد. این حرف به این معنا نیست که 
پاسخ محیط زیســت به همه آنها مثبت است، بلکه به 
 این معناســت که تعیین تکلیف در مورد آنها صورت

 خواهد گرفت.« رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
همچنیــن گفت: »اگر همه دســتگاه ها در راســتای 
سیاست های توسعه پایدار حافظ محیط زیست نباشند، 
هیچ توسعه ای صورت نمی گیرد و حتی ارزش افزوده ها 

برای درمان وضع بد محیط زیستی هزینه خواهد شد، 
چون از ابتدا در مدیریت امور مختلف کشــور به صورت 
جزیره ای عمل شده است و دســتگاه های اجرایی نیز 
بدون بررسی ابعاد محیط زیستی طرح ها اقدام کرده اند 
و سازمان حفاظت محیط زیست به تنهایی برای حفظ 
مناطق خود تلاش کرده و این روند نتیجه بخش نبوده 
است.« کلانتری با گفتن تمامی این مطالب، که طلب 
یاری از سوی مردم و نهادهای مختلف را در خود داشت، 
بار دیگر از ضعف این سازمان گفت: »سازمان حفاظت 
محیط زیست نیاز به ایجاد تفاهم با بسیاری از سازمان ها و 
بخش ها دارد، چون به تنهایی قادر به حفظ محیط زیست 
نیست. این سازمان مستضعف اســت و کل بودجه آن 
کمتر از بودجه دو منطقه آزاد کشور است، بنابراین تصور 
این که سازمان حفاظت محیط زیست بتواند به تنهایی 

مناطق را حفظ کند، غلط است.«
وزارتخانه شدن، راه نجات محیط زیست

علی یخکشــی، پایه گذار دانش محیط زیســت در 
ایران که هفته پیش در همایش ملی بررســی ساختار 
تشــکیلاتی مدیریت منابع طبیعی و محیط زیســت 
هم در این باره ســخنرانی کرده بود، با اشاره به رنج های 
محیط زیستی که کلانتری از آن حرف زد، به »شهروند« 
می گوید: »وضع حاضر ناشی از ضعف مدیریتی است. 
حاصل نبود متخصصان حوزه جنگل و محیط زیســت 
در این سازمان هاست.« دیروز معاون رئیس جمهوری 
درباره این حرف زد که سازمان حفاظت محیط زیست 
نمی تواند سازمانی سیاسی باشد. او گفت: »این سازمان به 
شکلی نیست که تفکر سیاسی بتواند در آن ریشه بدواند. 
ما امانتدار هستیم و باید بدانیم که در شرایط حاضر کشور 
نیاز به توسعه اقتصادی و اشتغالزایی دارد؛ بنابراین اگر 
محیط زیســت با تفکر خشــک بخواهد با این فرضیه 
روبه رو شــود، هیچ کاری پیش نمی رود و حتی شرایط 
به گونه ای می شود که همه دســتاوردها در کوتاه مدت 
از بین می روند.« یخکشی اما معتقد است این سازمان 
عملا نهادی سیاسی است و خالی از رویکرد های صرف 
محیط  زیستی: »به خود آقایان کلانتری و جلالی )رئیس 
سازمان جنگل ها( گفتم که شما معاونان رئیس جمهورید 
و معاون رئیس جمهوری، شــخصیتی سیاسی است. 
در این میان اما انتظار می رود دســت کم مشــاوران و 
متخصصان ســازمان شــما واقعا متخصص باشند، نه 

سیاستمدار.«
به گفته یخکشــی، پایه گذار دانش محیط زیســت 
در ایران در حال  حاضر کار در ســازمان محیط زیست 
طوری پیش می رود که نشــان می دهد این ســازمان 
قدرت اجرایی ندارد. او با این حرف، پیشنهاد همیشگی 
هم صنفانش را درباره ســازمان محیط زیســت مطرح 
می کند: »در حالی که سازمان حفاظت محیط زیست 
تحت  نفوذ رئیس جمهوری و وزارت جهاد کشــاورزی 
است، راه افزایش قدرت آن در تبدیلش به وزارتخانه است 
تا هم نیروی انسانی کافی جذب کند و هم بودجه مناسب 
بگیرد و هم وزیری بتواند از آن دفاع کند.« این نســخه 
از نگاه این پیشکســوت محیط زیســت، برای سازمان 
جنگل ها، مراتع و آبخیزداری هم که شــرایط یکسانی 

دارد، قابل اجراست.

رئیس سازمان محیط زیست از به تاراج بردن حق آبه تالاب ها و دیگر مشکلات این حوزه انتقاد کرد

همه رنج های محیط زیست
  سهمیه و حق آبه تالاب ها در 4 استان به تاراج برده شده است

  علی یخکشی، پایه گذار دانش محیط زیست در ایران در گفت وگو با »شهروند« : مشکل امروز محیط  زیست حاصل نبود متخصصان حوزه جنگل و محیط  زیست است

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان تهران خبر داد:

ابلاغ اخطاریه به بازار خرید و فروش پرندگان خلیج فارس
ایلنــا| فرمانده یــگان حفاظت محیط زیســت 
اســتان تهران از اهم اقدامات این واحــد همزمان با 
مراســم رونمایی از بخشی از کشفیات یگان حفاظت 
 محیط زیست اســتان در نیمه  نخســت  سال جاری

 خبر داد.
نقی میرزاکریمی با اشاره به این که در ۶ماهه نخست 
 سال جاری مجموعا با ۹7 مورد تخلف زیست محیطی 
برخورد شده، گفت: »برهمین اساس در طی این مدت 
۱۲۴نفر دستگیر و به مراجع قضائی معرفی شدند. این 
تخلفات شامل شکار غیرمجاز، زنده گیری پرندگان، 
شــکار و صید آبزیان، تعلیف غیرمجــاز و نگهداری 

حیات وحش زنده یا تاکسیدرمی است.« 
میرزاکریمی با اشــاره به کشــف و ضبط تعداد ۶ 
هدمانت قوچ و کل در مغازه ای در ســطح شهر تهران 
که برای تزیین داخل مغازه اســتفاده می شد، ادامه 
داد: »با توجه به این که نگهداری اجزای حیات وحش 
بدون مجوز ســازمان حفاظت محیط زیســت جرم 
 بوده، متخلف پس از تشکیل پرونده به مراجع قضائی

 معرفی شد.« 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان تهران 
همچنین درباره کشف و ضبط 7 قبضه سلاح در طی 
این مدت گفت: »۲۶ مورد شــروع به شــکار و صید 
غیرمجاز، کشف و ضبط ۹۱ عدد چوب چرخ با قلاب 
ماهیگیری و تعدادی از انواع سالیک و تور ماهیگیری 
و نیز اجزای حیوانات دیگر مانند یک تخته پوســت 
خرس و پنجه شــیر از دیگر کشفیات یگان حفاظت 
در این مدت بوده است.«او با بیان این که مطابق قانون 
هزینه ضرر و زیان این گونه ها جمعا در حدود ۶ میلیارد 
ریال اســت، ادامه داد: »با توجه بــه این که تعدادی از 
پرونده ها هم اکنون در مراجع قضائی درحال رسیدگی 
 است، برهمین اساس همه این مبلغ تاکنون پرداخت

 نشده است.« 
میرزاکریمی یکی از نــکات مهم در این خصوص را 
کاهش چشــمگیر ۳۰ درصدی جرایم شکار و صید 
غیرمجاز در ۶ماهه نخست  سال  نسبت به مدت مشابه 
در  سال گذشته دانست: »براساس مصوبه شماره ۳8۰ 
شورایعالی محیط زیست مبنی بر افزایش جریمه شکار 
و صید غیرمجاز خوشــبختانه نه تنها شاهد کاهش 
چشمگیر جرایم شکار و صید بوده ایم بلکه تکرار جرم و 

همچنین درگیری مسلحانه متخلفان در برابر ماموران 
اجرایی هم اتفاق نیفتاده است.« 

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان تهران 
در ادامه با بیان این که از ابتدای  سال تاکنون ۱۵ مورد 
آتش ســوزی در مناطق تحت مدیریت استان تهران 
داشته ایم، گفت: »به لحاظ وسعت منطقه شمیرانات 
بیشترین و به لحاظ تعداد نیز بیشترین آتش سوزی 
مربوط به منطقه پارک های ملی خجیر و سرخه حصار 

در مجموعه حفاظتی جاجرود بوده است.« 
میرزاکریمی ادامه داد: »عمدتا این آتش سوزی ها به 
علت سهل انگاری و بی توجهی عوامل انسانی به نکات 
ایمنی بوده که خوشبختانه با اقدام به موقع محیط بانان 

منطقه اطفا شدند.« 
او با اشاره به این که طی مکاتبات و هماهنگی های 
انجام شده آمادگی حضور بالگرد نیز در منطقه فراهم 
بوده، گفت: »خوشبختانه در آتش سوزی های رخ داده 
در مناطق تحت  مدیریت استان نیازی به حضور بالگرد 
نبوده و عمده آتش سوزی ها توسط محیط بانان مهار و 
در مواردی هم با همکاری آتش نشانی و سایر دستگاه ها 

اطفا شده است.« 
میرزاکریمی با بیان این که کل مساحت آتش سوزی 
در مناطق در حدود ۵۰ هکتار بوده اســت، گفت: »در 
این آتش سوزی ها عمدتا پوشش های گیاهی مرتعی 
و یک ســاله و در مواردی هم گیاهان چندساله دچار 

حریق شدند.« 
به  گفته او: »بخش عمده بازار خلیج فارس هم مربوط 
به  گونه های غیربومی و خارجی است که باید توسط 
شرکت ساماندهی مشاغل شهرداری تهران ساماندهی 

و نظارت شوند.« 
میرزاکریمی درخصوص بازار خریدوفروش پرندگان 
خلیج فارس ۲ با بیان این که این بازار در حوزه قضائی 
شهرستان ری قرار دارد و فاقد مجوز زیست محیطی 
است، گفت: »این موضوع به شهرداری ابلاغ و گزارش 
آن به مرجع قضائی داده شــده است. یگان حفاظت 
محیط زیست استان تهران و شهرستان ری در هفته 
گذشته با دستور قضائی، اخطاریه مهلت دار مبنی بر 
جمع آوری و پلمپ این مرکز را تا تعیین تکلیف نهایی 
به این مرکز ابلاغ کرد و همچنین تعدادی از گونه های 

بومی را نیز از این مرکز جمع آوری کرد.« 
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